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PROTOKÓŁ nr 41 

z posiedzenia                                          

Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Radomiu                                          

z dnia 22 lutego 2023 r. 

 

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 

obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył  

i na nim przewodniczył Radny Dariusz Wójcik Przewodniczący Komisji, który powitał 

wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 

Radni nieobecni: Patrycja Biesiadecka, Wioletta Kotkowska.  

Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 40 z posiedzenia Komisji.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu 

zawartych na drukach: 

− Nr 787 w sprawie likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 25 w Radomiu, 

ul. Bohdany Kijewskiej 10 

− Nr 788 w sprawie przekształcenia publicznej Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej nr 2 w Radomiu poprzez zmianę siedziby poradni, 

− Nr 789 zmieniająca uchwałę nr XXIV/206/2019 Rady Miejskiej w Radomiu 

z dnia 26 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 

szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na 

obszarze Gminy Miasta Radomia, 

− Nr 790 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania 

i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Radomia, 

− Nr 791 w sprawie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców   

3. Sprawy różne.                                          
 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1. Protokół nr 40 z posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie (6 głosów 

za).  

 

Ad. 2. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poprosił o przedstawienie 

projektów uchwał zawartych na drukach: 

- Nr 787 w sprawie likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 25 w Radomiu, ul. 

Bohdany Kijewskiej 10.  

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska poinformowała, że ta uchwała 

jest konsekwencją wcześniej przyjętej uchwały o zamiarze likwidacji PP nr 25. Po 



2 

 

przyjęciu tamtej uchwały zawiadomieni zostali wszyscy rodzice. Skierowany został 

również wniosek do kuratorium o uzyskanie opinii. Opinia kuratora jest pozytywna. 

Związek Nauczycielstwa Polskiego wydał pozytywną opinię, Solidarność 80 wydało 

pozytywną opinię, Związek Zawodowy Pracowników Oświaty i Kultury również wydał 

pozytywną opinię. NSZZ Solidarność Międzyzakładowa Komisja Pracowników 

Oświaty zrezygnowała z prawa do wyrażenia opinii w tej sprawie w ustawowym 

terminie. Założono, że od 1 września PP nr 25 zostanie zlikwidowane. Oczywiście 

będzie tam utrzymywany oddział do zakończenia edukacji przez wychowanków, 

a wszyscy pracownicy będą mieli zagwarantowane miejsca pracy  w innych 

placówkach oświatowych.         

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 787. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 787 w sprawie likwidacji Przedszkola Publicznego Nr 25 w Radomiu, ul. 

Bohdany Kijewskiej 10 (5 Radnych za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się). Opinię nr 45 

dołączono do materiałów z komisji.  

 

- Nr 788 w sprawie przekształcenia publicznej Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej nr 2 w Radomiu poprzez zmianę siedziby poradni. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska poinformowała, że uchwała ta 

jest konsekwencją poprzedniej uchwały o zamiarze zmiany siedziby. Zastosowana 

została taka sama procedura co w przypadku poprzedniej uchwały. Kurator wydał 

w tej sprawie pozytywną opinię. Cztery związki zawodowe wystawiły pozytywną 

opinię jedynie NSZZ Solidarność Międzyzakładowa Komisja Pracowników Oświaty 

zrezygnowała z prawa do wyrażenia opinii w tej sprawie.   

Radny Tomasz Gogacz zapytał jaką powierzchnię uzyskała poradnia teraz w tej 

nowej siedzibie. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, 

że w tej chwili nie ma tych danych. Ta powierzchnia jest większa. Dokładne dane 

przygotuje na sesję.  

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 788. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 788 w sprawie przekształcenia publicznej Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej nr 2 w Radomiu poprzez zmianę siedziby poradni (7 Radnych za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 45 dołączono do materiałów z komisji.  

 

- Nr 789 zmieniająca uchwałę nr XXIV/206/2019 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 26 

sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze Gminy 

Miasta Radomia 

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska poinformowała, że zostało 

utworzone Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w związku z tym 

w uchwale łączenie tego CKU i CKZ uwzględnione jest jako jedna szkoła Dodatkowo 

plan sieci uwzględnia inne szkoły ponadpodstawowe utworzone przez inne organy 

prowadzące, które będą funkcjonować od września 2023 roku. Zostały zebrane 

informacje  z całego miasta żeby ta sieć uwzględniała rzeczywiście wszystkie szkoły 

działające na terenie miasta Radomia.    

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zapytał czy w uchwale nie ma żadnego 

przesunięcia obwodów. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska 

odpowiedziała, że nie.  
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Radny Tomasz Gogacz zapytał czy ta uchwała budzi jakieś skutki dla budżetu 

i jakie. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że nie, bo 

nie ma tu dokonywanych żadnych zmian. Na etapie podejmowania tej sieci to jest 

sformalizowanie czegoś odnośnie czego zapadły decyzje wcześniej. Jeżeli chodzi 

o zmiany w szkołach niepublicznych to organem prowadzącym jest Marszałek.   

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 789. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 789 zmieniająca uchwałę nr XXIV/206/2019 Rady Miejskiej w Radomiu 

z dnia 26 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze Gminy 

Miasta Radomia (7 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 45 

dołączono do materiałów z komisji.  

 

- Nr 790 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Miasta Radomia.  

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska poinformowała, że ta uchwała 

wynika ze zmian podstawy prawnej. W dotychczasowej uchwale było powołanie na 

ustawę o systemie oświaty, w której ten punkt został uchylony i określany jest 

w ustawie o finasowaniu zadań oświatowych. Ta opłata nie może być wyższa niż 

złotówka. Podlega ona waloryzacji i ta waloryzacja jest ogłaszana przez ministra 

w związku z powyższym nic nie zmienia się dla wychowanków w przedszkolach.   

Radna Teresa Skoczek zapytała czy to są dodatkowe pieniądze za godzinę pobytu 

dziecka w przedszkolu. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska 

odpowiedziała, że tak. Chodzi o czas przekraczający określony wymiar czyli te 

bezpłatne 5 godzin. Za każdą dodatkową godzinę - 1,00 zł.  Radny Tomasz Gogacz 

zapytał czy dużo osób korzysta z takiej możliwości przedłużenia. Dyrektor Wydziału 

Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że w przedszkolach korzystają 

w zasadzie wszyscy.   

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 790. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 790 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Miasta Radomia (7 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 45 

dołączono do materiałów z komisji.  

 

- Nr 791 w sprawie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska poinformowała, że stawka ta była 

określana na początku września, ale teraz pojawiło się nowe rozporządzenie, które 

zmieniło te wartości. Ta ustawowa zmiana spowoduje wzrost wydatków gminy 

o około 12 000,00 zł miesięcznie.    
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Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 791. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 791 w sprawie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców (7 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). 

Opinię nr 45 dołączono do materiałów z komisji.  

 

Ad. 3. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poinformował, że wszystkie pisma, 

które wpłynęły do komisji, członkowie otrzymali drogą elektroniczną.  

Radny Kazimierz Staszewski zapytał o tabelę dotyczącą wynagrodzeń. Czy można 

to przedstawić w jakiejś perspektywie porównawczej o ile to wzrosło. Dyrektor 

Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o wzrost 

minimalnego wynagrodzenia do 3 490,00 zł to był to koszt pracodawcy wraz 

z pochodnymi około 10 000 000,00 zł. Natomiast jest projekt rozporządzenia 

o wynagrodzeniach pracowników samorządowych, które ma wejść od 1 marca i po 

zebraniu danych okazało się że będzie to kosztowało miasto dodatkowe 

13 000 000,00 zł. W styczniu zmieniła się płaca minimalna z 3 000,00 zł na 3 490,00 

zł., a od lipca będzie 3 600,00 zł., ale w między czasie jest rozporządzenie 

o wynagrodzeniach pracowników samorządowych od 1 marca i tam zmieniły się 

kategorie zaszeregowania gdzie w I kategorii zaszeregowania była kwota 2 150,00 

zł., a w tej chwili jest 3 000,00 zł. Wszystkie kategorie wzrosły z automatu. Radny 

Wiesław Wędzonka zapytał czy ministerstwo przysłało pieniądze na te podwyżki. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że nie ponieważ 

dotyczy to administracji i obsługi. Radny Wiesław Wędzonka zapytał czy to nie jest 

dalej szkoła. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że 

jest to szkoła i zgodnie z subwencją powinno być tak, że jest ona na wynagrodzenia 

pracowników bez rozróżnienia, ale tak nie jest.    

Radny Tomasz Gogacz zapytał czy Wydział Edukacji przygotował już wyliczenia 

związane  z roszczeniami, bo taka była zapowiedź Prezydenta w sprawie odzyskania 

środków na dotacje na cele oświatowe. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka 

Grabska odpowiedziała, że nikt nie jest wstanie w ciągu miesiąca przygotować 

takich danych. Wydział pracuje nad tym.   

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zapytał czy planowane są jakieś 

dodatkowe podwyżki dla pracowników administracji. Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska odpowiedziała, że jeżeli od 1 marca wejdzie to rozporządzenie 

to podwyżki będą średnio 700/900  złotych na etat. Przewodniczący Komisji 

Dariusz Wójcik powiedział, że w tej chwili księgowa zarabia 50,00 zł więcej, 

a będzie zarabiała tyle samo. Przewodniczący zapytał czy dojdzie do takiej sytuacji? 

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że nie. Pani z 

sekretariatu będzie zarabiać około 5 000,00 zł brutto nawet do 7 000,00 zł. po tych 

podwyżkach. Takie są widełki. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zapytał, w 

której szkole tak będzie. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska 

odpowiedziała, że w tej chwili nie odpowie, w której szkole. Będzie to wyglądało tak, 

że jeżeli księgowa jest w XVI grupie zaszeregowania i od zasadniczego 

wynagrodzenia, które jej wzrośnie liczona jest wysługa (20%), liczona jest premia, 
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a dodatek funkcyjny liczony jest od I kategorii zaszeregowania to są średnio 600/700 

zł podwyżki na etat..  

Dyrektor dodała, że może przygotować taką analizę wynagrodzeń na 

poszczególnych stanowiskach najniższych i najwyższych wynagrodzeń przy 

założeniu, że ktoś pracuje 20 lat. Nasz układ ponadzakładowy zakłada następującą 

strukturę wydatków: zasadnicza pensja, wysługa plus premia. Przewodniczący 

Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że dzwoniła do niego intendentka z informacją, 

że zmniejszono jej grupę zaszeregowania. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka 

Grabska powiedziała, że nie mogą jej zmniejszyć grupy zaszeregowania. To jest na 

razie projekt rozporządzenia, który ma wejść w życie od 1 marca. W tym 

rozporządzeniu jest wyraźnie napisane, że nie można zmieniać kategorii 

zaszeregowania.       

Radny Robert Utkowski poruszył sprawę pisma Rady Rodziców PSO nr 22 

w sprawie rozważenia możliwości wybudowania tam placu zabaw ze względu na to, 

że dzieci  z przedszkola i z młodszych klas podstawówki nie maja się gdzie bawić. 

Radny zapytał czy jest opcja żeby w perspektywie bliższej niż dalszej rozważyć taką  

możliwość, bo argumenty ich wydają się sensowne. Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska odpowiedziała, że to pismo nie trafiło do niej jako do dyrektora 

Wydziału Edukacji. Pismo zapewne trafiło do Wydziału Inwestycji. W związku z tym 

nie jest wstanie się do tego odnieść. Zazwyczaj procedura jest taka, że dyrektorzy są 

namawiani żeby wystartowali w Budżecie Obywatelskim. Jeżeli się nie uda to wtedy 

rzeczywiście szukane są różne źródła finasowania. Przewodniczący Komisji 

Dariusz Wójcik zaproponował przekazanie tego pisma do Prezydenta celem 

odniesienia się do jego treści.     

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że komisja otrzymała 

odpowiedź na pismo Klubu Tenisa Stołowego Broń Radom w sprawie 

wypowiedzenia umowy użyczenia sali gimnastycznej przez dyrektora Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. Jest to przykra sprawa, że tych tenisistów 

stołowych wyrzucają z tej sali gimnastycznej. Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska powiedziała, że trudno powiedzieć, że ktoś jest wyrzucany jak 

nie są znane wyniki konkursu, które będą znane dopiero 31 marca.  Warunkowane 

jest to tym czy zostanie uzyskane dofinasowanie, bo jeżeli nie będzie uzyskane to 

nie widzi powodów, dla których nie mogliby oni dalej tam trenować. Były 

przeprowadzane rozmowy z wieloma dyrektorami i o ile nie problemu z salami to jest 

problem z miejscem do przechowywanie tych stołów.    

Więcej spraw nie było.   

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.  

Na tym protokół zakończono.                                                       

Przewodniczący Komisji 

 

  

    Dariusz Wójcik 
 

 

Protokołowała: 
Sylwia Sykuła 


